
Medroxyprogesterone 

【OPROVE】Provera（Fuan®）5mg/Tab       ATC Code：G03DA02 

中文名： 婦安錠  «井田» 

適應症： 續發性停經或由於纖維肌瘤或子宮癌產生的荷爾蒙失調子宮異常出血。 

藥理分類： Progestin. 
  

用法用量： Safety and efficacy not established in children. 

Administration: Oral, Administer with food. 
 
Indications and dosage regimen: 

Prevention of endometrial changes associated with estrogens hormone 

replacement therapy: 

5-10 mg daily for 12-14 consecutive days per month, either beginning on day 1 or 

day 16 of the cycle; given as part of regimen with conjugated estrogens. 

Amenorrhea: 

5-10 mg daily for 5-10 days; for optimum secretory transformation of the primed 

endometrium, 10 mg for 10 days; therapy may be started at any time. 

Uterine bleeding: 

5-10 mg daily for 5-10 days beginning on day16 or 21 of the menstrual cycle; to 

produce optimum secretory transformation of the primed endometrium, 10 mg 

daily for 10 days beginning on day 16 of the cycle. 
 

不良反應： 頭暈、月經出血量改變、水腫、乳房不適、情緒改變、皮膚疹等。 
 

注意事項： 1. 用雌激素與黃體素併用治療，須定期監測血壓。 

2. 心血管疾病患者須謹慎使用。 

3. 雌激素與黃體素併用療法應慎用於副甲狀腺功能低下症的婦女，因可能發生

雌激素引起的低鈣血症。 
  

禁    忌：  禁用於有下列狀況的婦女：  

1. 未經診斷的生殖器異常出血。 

2. 已知或懷疑罹患乳癌，或有乳癌之病史。  

3. 已知或懷疑有雌激素-或黃體素-依賴性贅瘤。  

4. 已知或懷疑生殖器官癌性病變的病人。  

5. 血栓性靜脈炎、血栓性栓塞病人、腦中風的病人，或曾有這些病史的病人。  

6. 已知會對本品產生過敏反應或血管性水腫。  

7. 已知肝臟功能損傷或肝臟疾病。  

8. 已知或懷疑懷孕。 
 

懷 孕 期：  1.懷孕者或可能懷孕者請勿服用本藥。 

2. Hypospadias has been reported in male babies and clitoral enlargement and labial 

fusion have been reported in female babies exposed to MPA during the first trimester 

of pregnancy. 
 

授 乳 期： 授乳期間不可使用 Fuan®。在接受黃體素治療的授乳婦女乳汁中可測到黃體素

的量。 

 

 


